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Protokół  nr  XLIII / 2017 
z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  09 listopada  2017r.  

 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w sesji wzięli: Wójt 

Gminy p.Artur Herold, Sekretarz Gminy p. Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy p.Hanna Puttkammer oraz 

pracownicy Urzędu  Gminy. 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Zblewie.  Rozpoczęła się o  godz.15.02 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk. 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 

b) zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

w Gminie Zblewo w 2018r.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2027. 

5. Zamknięcie sesji.  

 
Ad.1  

Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk otworzył XLIII  sesję Rady Gminy Zblewo zwołaną  w 

trybie art.20 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym  na wniosek Wójta Gminy, a 

następnie odczytał ten wniosek. Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy powitał Panie i Panów  Radnych, Pana Wójta, Pana Sekretarza, Panią 

Skarbnik, p.Alinę Marchewicz oraz p.Sławomira Cybulskiego - sołtysa wsi Mały Bukowiec. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że udział w sesji bierze 10 Radnych na stan Rady 15, a więc 

Rada  jest władna  do podejmowania uchwał. 

W dalszej części spraw regulaminowych Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że dzisiaj 

wpłynął dodatkowy wniosek Pana Wójta o rozszerzenie sesji o dwa punkty dotyczące: 

1) podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r, 

2) podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2027. 

Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za włączeniem dodatkowych punktów do porządku sesji głosowali wszyscy Radni.   

 

Ad.2 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w 

Gminie Zblewo w 2018r.  

p.A.Marchewicz wyjaśniła, że w poprzedniej uchwale były dwa błędy. Pierwszy błąd dotyczy § 1, gdzie 

zawsze był zapis dotyczący samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie  całkowitej pojazdu 

niezależnie od liczy osi i rodzaju zawieszania.  Pani z RIO zasugerowała, że liczba osi i rodzaj 

zawieszenia ma być dopiero od samochodów od 12 do 14 ton. Ten wcześniejszy podział nie ma 

podziału  na osie i rodzaje. Dlatego § 1 został podzielony na dwa punkty, a zmianie nie uległa  żadna 

stawka.  Drugi błąd polega na tym, że w § 7 trzeba dopisać słowa : „ poza miejscem kierowcy”.   

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLIII/313/2017 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych w Gminie Zblewo w 2018r. w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.3 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zmiany są tylko w załączniku nr 1 i zmieniają się tylko paragrafy, jak 

były przydzielane dotacje dla straży na inwestycje i na wydatki bieżące. Na inwestycje uznali, że  

może być dotacja dla jednostek niezaliczanych do sektora finansów publicznych, na  wydatki bieżące 

RIO sugeruje że to ma być dotacja do zadań zleconych do  realizacji stowarzyszeniom. Podobnie w 
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Zakładzie Komunalnym na remonty mieszkań dotacja nie powinna być przedmiotowa, tylko zakup 

usług remontowych. W załączniku nr 2 są te wszystkie dotacje i  załącznik nr 3 jest to zmiana planu 

Zakładu Budżetowego, gdzie  o 30.000zł podnosi się plan po dochodach i wydatkach.  

Radny p.M.Kubik  zapytał, czy w związku ze zmianami w budżecie zakupy dla OSP nie są zagrożone? 

Pani Skarbnik odpowiedziała że nie, to się już dokonało.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLIII/314/2017 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. w załączeniu do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.4  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2027. 

Wójt Gminy poinformował, że zmiana uchwały dotyczy inwestycji w Małym Bukowcu. Otrzymałem 

wniosek mieszkańców, pod którym podpisało się 91 osób, odnośnie wylewki asfaltowej w Małym 

Bukowcu.  Chciałem to zadanie przełożyć na przyszły rok, bo wiadomo jak z budżetem jest w tym 

roku, ale wyszła teraz inwencja twórcza z Małego Bukowca.  Poprosiłem Pana Sołtysa z Małego 

Bukowca na sesję, bo laureatem II nagrody w konkursie wojewódzkim „ Piękna Wieś” jest właśnie 

Mały Bukowiec. Otrzymali wysoką nagrodę, bo 20.000zł, którą chcą przeznaczyć na rozwój Małego 

Bukowca, na asfalt. Mieszkańcy chcą także pokazać, że ten asfalt jest tam bardzo potrzebny. Tam 

miał być remont tej drogi na bazie mieszkanki tłuczniowej, ale tego nie chcę robić, bo jest okazja aby 

zrobić to asfaltem, bo Pan sołtys chce tę nagrodę przeznaczyć też na ten asfalt. Są  firmy 

wykonawcze, które mogą to tanio zrobić i jeszcze w tym roku. Poprosiłem Pana sołtysa na sesję, aby 

to potwierdził. 

p.S.Cybulski – sołtys wsi Mały Bukowiec poinformował, że pieniądze z otrzymanej nagrody muszą być 

wydane do końca bieżącego roku i wspólnie z radą sołecką zdecydowaliśmy, że  chcemy je 

przeznaczyć na drogę asfaltową. Naprawa tłuczniem drogi to są pieniądze wyrzucane  w błoto, a 

asfalt będzie na dłuższy czas.    

Radny p.R.Rambowski zapytał, jaki jest koszt całego zadania? 

Radny p.S. Fojut odpowiedział, że 140.000zł 

Przewodniczący  Rady Gminy pogratulował Panu Sołtysowi i mieszkańcom Małego Bukowca  nagrody 

i zajęcia tak zaszczytnego  miejsca. 

Radny p.S. Fojut powiedział iż rozumie to tak,  że jest to znowu dodatkowe zadanie wpisane. Co tutaj 

kolega sołtys mówi to  ja oczywiście  go doskonale rozumiem, bo drogi gminne są wszędzie i wiemy w 

jakim są one stanie. Ja akurat wczoraj objechałem Kleszczewo, Zawadę, Tomaszewo i każdy mówi, 

zobacz jakie mamy drogi. Ja nie wiem? Pieniążki na to są w tym roku?  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie ma w tym roku i dlatego jest to wpisane  do WPF. 

Radny p.S. Fojut stwierdził, że to kolejna  kwota, która będzie  na przyszły rok do zapłacenia. 

Radny p.M. Reszka  zauważył, że muszą w tym roku wykorzystać te środki. 

Radny p.S.Fojut dodał, że to rozumie, ale 120.000zł trzeba wyszukać, żeby dołożyć. Ja mam 

mieszane uczucia, chociaż u nas droga jest też robiona, będzie asfalt kładziony. Nie wiem, czy akurat 

w tym roku ma być to robione. Mamy dodatkowo ulicę Boczną robione i ona będzie w całości 

zrobiona?  

Radny p.M.Kubik odpowiedział,  że  ma nadzieję że tak. 

Radny p.S.Fojut poinformował, że dróg mamy około 200 km i znowu takie coś niespodziewanie  jest 

robione.  

Wójt Gminy poinformował, że na  bieżące utrzymanie  dróg są wydawane steki tysięcy złotych. 

Zrobiliśmy 12 km dróg na bazie asfaltu i  płyt jumbo, które były w dużej mierze dofinansowane. Ja 

wchodzę w to, bo popieram tego typu inicjatywy społeczne. Jeśli jest inicjatywa społeczna, podpisuje 

się 100 mieszkańców  po to, żeby ten asfalt tam zrobić. Jest tam również bunt  kilku osób, żeby tego 

asfaltu najlepiej  nie robić. Pan Sołtys wie ile w każdym sołectwie wydatkuje się pieniędzy na asfalt. 

Jak idzie to nie mówimy, że nie będziemy robić asfaltu. W tym kierunku trzeba iść, bo nie  wiadomo 

jak w przyszłości będzie wyglądało z budżetem, jaka ustawa wejdzie i możemy mieć związane ręce. 

Mi zależy na tym, aby jak najszybciej realizować te drogi na bazie asfaltu. Skoro jest inicjatywa 

mieszkańców to tym bardziej trzeba im pomóc.   
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Radny p.M.Jankowski zapytał, czy można zrobić bilans ile zostało środków zaoszczędzonych na 

bieżącą naprawę dróg tych odcinków,  które są utwardzone teraz?  

Wójt Gminy poinformował, że utrzymanie komunikacji alternatywnej na ul. Nowodworskiej, to jest  

wsparcie p.Mariusza Tuchlina i byśmy wydali na tę drogę 100-200 tys. zł  w czasie realizacji 

inwestycji. Oznacza to, że drugą inwestycję byśmy wykonali tylko za utrzymanie  bieżące. Ja się 

dziwię, że w tych warunkach pogodowych na zebraniach wiejskich jest takie małe larum mieszkańców, 

a to dzięki  temu, że na bieżąco te drogi w jakiś sposób są utrzymywane.  Na każdy telefon 

objeżdżamy te drogi i staramy się robić tak, aby mieszkańcy byli zadowoleni. Wszędzie się tego 

jednak nie da zrobić, ale uważam, że wyasfaltowanie, wyłożenie płytami jumbo przyszłościowo 

zabezpiecza drogi, utrzymanie bieżące  dróg będzie niższe  i mieszkańcy będą zadowoleni. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy pismo kilkunastu mieszkańców odnośnie nie zalewania 

ulicy asfaltem dotyczy tej ulicy, o której teraz mówimy? 

p.S.Cybulski odpowiedział, że tak. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał sołtysa, czy mają taką moralną podkładkę, że tam jest iluś 

mieszkańców przeciw, a wielokrotnie więcej mieszkańców jest za?  

p.S. Cybulski odpowiedział, że przeciwko asfaltowi było 15 osób, mieszkańcy którzy mieszkają na 

stałe to są dwie rodziny. Z tych 15 osób 3 osoby wpisały się na listę za asfaltem. Reszta to są letnicy, 

którzy mieszkają od wiosny do jesieni, a my mieszkamy cały rok.  Ponadto drogi utwardzone są 

szybciej odśnieżane niż drogi polne.  

Przewodniczący Rady  Gminy zapytał, czy instytucje do których został przesłany protest mieszkańców 

odnośnie asfaltu mogą zablokować tę inwestycję? 

Wójt Gminy poinformował, że był taki akcent  kilku osób odnośnie  „Natury 2000” , ale gdyby to było 

przy jeziorze to by wszyscy byli przeciw. To jest główna ulica w centrum. Już dwa lata temu mówiliśmy 

o tej inwestycji, żeby  była zrealizowana. To jest spełnienie marzeń mieszkańców, którzy przychodzą 

w tej sprawie i pieniądze na naprawę tej głównej arterii są non stop wydatkowane. Ja się wstrzymałem 

z decyzją odnośnie wyrównania tej drogi i wydatkowania kolejnych pieniędzy na te główne odcinki tej 

drogi.  Ta kwota na razie to jest 140.000zł, a może być np.90.000zł. Ja teraz tego nie wiem, ale myślę, 

że będzie taniej. To, że Mały Bukowiec został uhonorowany drugą nagrodą w konkursie „Piękna Wieś” 

świadczy o zaangażowaniu mieszkańców, chodniki, oświetlenie, część asfaltu, plaża, to jest główny 

akces mieszkańców, ich obejścia. Dlatego jest takie duże zainteresowanie i zaangażowanie  

mieszkańców. 

Radny p.S. Fojut powiedział, że każdy z nas, Radnych może przynieść całe listy podpisów, bo na 

pewno w każdej miejscowości każdy chciałby  mieć drogi, czy to utwardzone jumbami czy asfaltem. 

Jak jest taka potrzeba to tych podpisów każdy z nas może przynieść.  Ale to wchodzi znowu  tak 

niespodzianie, od razu. Rozumiem, gratuluję i życzę wszystkim mieszkańcom, żeby chodzi po 

asfaltach i utwardzonych drogach, ale to znowu jest takie, nie rozumiem, o wprowadzamy bo ludzie 

chcą. U nas ludzie  chcą też, proszą mnie i błagają, już nie chcą dużo, chcą dwa rzędy płyt jumbo, 

żeby mogli po twardym jeździć.    

Wójt Gminy wyjaśnił, że te podpisy za asfaltem  są z 10 maja 2017r. i jakbym wiedział, że to zadanie 

będzie  w tym roku realizowane to byśmy już to wprowadzili na poprzedniej sesji. Jak by były podpisy  

z Semlina, czy Kleszczewa to bym też  ten temat podniósł jako Wójt. Ta inicjatywa, która teraz wyszła 

jest też z tego tytułu, że jest ta nagroda którą można przeznaczyć. Druga rzecz to  zaangażowanie 

mieszkańców, wsparcie samorządu, Radnych i Wójta. Jak by o drogę np. Nadrzeczną podpisało się 

200 osób to Rada   Gminy  musiałaby  podjąć konkretną decyzję, tak czy nie.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że trzeba na to spojrzeć z innej strony, jest to wyjątkowe, 

bo splendor też spłynął na Gminę Zblewo abstrahując od kwoty, chociaż kwota jest też istotna. Taka 

nagroda nie wpada często, być może taka nagroda do Gminy Zblewo wróci za kilkanaście lat, albo 

wcale nie wróci. Podzielam też tutaj obawy Radnych o finanse gminy, ale 20.000zł może się 

rozpierzchnąć bardzo prosto, a może coś z nich zostać. Mieszkańcy wybrali to, aby coś zostało.  

Radny p.S.Fojut stwierdził, że są tam zdania podzielone, bo jest pismo za i przeciw.  

Przewodniczący Rady  Gminy  wyjaśnił, że jest  pytanie ile jest za, a ile przeciw i dlatego się pytałem 

Pana sołtysa czy mają taką moralną podkładkę pod to, żeby wyjaśnić tym co są przeciw, że 

zdecydowana większość mieszkańców jest za asfaltem 
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p.S.Cybulski poinformował, że mają. 

Wójt Gminy dodał, że  ile raz jest w Małym Bukowcu to imprezy, uroczystości są aranżowane przez 

Pana sołtysa i przez radę sołecką. Wymiar jest taki jak w Borzechowie, jest tam kilkaset ludzi, 300-400 

osób i świadczy to o tym, że rada sołecka i  Pan sołtys jest blisko ludzi.  Pan sołtys wie najlepiej ile jest 

osób za, a ile przeciw. Dlatego społeczność Małego Bukowca przeznaczyła nagrodę  na ten asfalt, 

żeby tę drogę zrobić dla dobra społecznego i rozwoju Małego Bukowca.   

p.S.Cybulski wyjaśnił, że ci co są przeciwko, bo „ Natura 2000”, to proszę wejść do nich na podwórko,  

całe podwórko mają  wyłożone kostką i gdzie jest  „ Natura 2000”?. 

Radny p.S. Fojut zapytał ile mieszkańców liczy Mały Bukowiec? 

p.S. Cybulski odpowiedział, że 84. 

Radny p.S. Fojut stwierdził, że jak podpisów jest 300 to tam jest więcej mieszkańców przyjezdnych, to 

są  turyści i na ogół ci co przyjeżdżają  z miast to chcą teraz chodzić ładnie po asfaltach, kostkach itd   

Radna p.S.Cherek poinformował, że dla takiego małego społeczeństwa jakim jest Mały Bukowiec 

nagroda w wysokości 20.000zł to jest  dar z nieba. Pieniądze z funduszu sołeckiego to są naprawdę 

drobne kwoty.  Te 20.000zł to można  rozdysponować w minutę, bo tych potrzeb we wiosce jest wiele.  

Myśmy też pisali pismo o drogę i też bym patrzyła na swoją drogę, gdybym chciała patrzeć  tylko na tę  

drogę. Prawda jest też taka, że dyspozycję co do tej kwoty podejmuje sołtys wraz z radą sołecką. Dla 

mnie to jest ewenement, że sołtys i mieszkańcy wsi widzą że jest 20.000zł i  jest to jakaś konkretna 

kwota. Ja wiem, że w stosunku do tej drogi to jest bardzo  niewiele, ale niech to jest rozdysponowane  

chociażby na projekt,   że można zobaczyć, że Mały Bukowiec też istnieje w Gminie Zblewo. Stańmy 

za sołtysem, bo każdy z nas w swojej wsi  co najmniej jedną drogę by taką  znalazł.     

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy w tych 140.000zł jest te 20.000zł nagrody ujęte? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie, ta nagroda wejdzie do budżetu na najbliższej sesji. 

Wójt Gminy dodał, że ta podana kwota to jest kwota kosztorysowa  i ona może być całkiem inna, 

może to być np.100.000zł. 

Radna p.S Cherek zapytała, co możemy zrobić w tym roku za 20.000zł? 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jest to przykre, że my rozmawiamy o 20.000zł,  które 

dostał Mały Bukowiec, jako nagrodę za zaangażowanie swoich mieszkańców. 

Radny p.M.Miksza stwierdził, że trzeba to zostawić i dołożyć do drogi, gdyż nie ma się nad czym 

zastanawiać.  

Za podjęciem  uchwały głosowało  9 Radnych, przeciw głosował 1 Radny. 

Uchwała Nr XLIII/315/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2027 w 

załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.5 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 15.40, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XLIII sesję 

Rady Gminy Zblewo. 

Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona: „ XLIII sesja 09.11.2017r”. 

 

Protokółowała 

A.Zalewska   

         Przewodniczący Rady Gminy 

           

                    Leszek Burczyk 

  

       

  

 

  


